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Jegyzőkönyv 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
2015. október 20. napján 

megtartott üléséről 
 
Jelen vannak:  
 
Kalcsó Istvánné polgármester 
Rákócziné Tripon Emese alpolgármester 
Finna Sándor képviselő 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselő 
Tarján István képviselő 
Szelezsán Zsolt képviselő 
Csumpilla Csaba képviselő 
 
dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Csoportvezetők 
Intézményvezetők 
Érdeklődő lakosok 
 
Kalcsó Istvánné köszönti a jelenlévőket. 
 
Javasolt napirendi pontok: 
 

Közmeghallgatás 
 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) Intézményi tájékoztatók 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) Tájékoztató az orvosi ügyeletről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Helyi Esélyegyenlőségi Program elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
6) DAREH nyilatkozat megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
7) Tűzifa rendelet módosítása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
 
8) Útépítési ügyek áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 



 
9) Utcák elnevezése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
10) Terület bérbeadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
11) Támogatási kérelem elbírálása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
12) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Zárt ülés: 
 
1) Kitüntetések tárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Kalcsó Istvánné megállapítja a határozatképességet és ismerteti a javasolt napirendi pontokat. 
Kéri, hogy a támogatási kérelem és a terület bérbeadásának tárgyalását vegyék le napirendről. 
Előbbit a kérelmező mondta vissza, utóbbiról a bizottsági ülésen született döntés. A tűzifa 
rendelet valójában szociális tüzelőanyagról szól, így ezt kéri módosítani. 
Javasolja Csumpilla Csaba képviselőt felkérni a jegyzőkönyv hitelesítésére. 
 
Javaslatát a jelen lévő képviselők egyhangúan elfogadják és az ülés napirendjét a következők szerint 
állapítják meg: 
 
Napirendi pontok: 
 

Közmeghallgatás 
 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) Intézményi tájékoztatók 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) Tájékoztató az orvosi ügyeletről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Helyi Esélyegyenlőségi Program elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
6) DAREH nyilatkozat megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
 
7) Szociális tüzelőanyag rendelet megalkotása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
8) Útépítési ügyek áttekintése 



Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
9) Utcák elnevezése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
10) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Zárt ülés: 
 
1) Kitüntetések tárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 

 
KÖZMEGHALLGATÁS 

 
Kalcsó Istvánné köszönti a közmeghallgatáson megjelent polgárokat. Részletezi a korábban 
elfogadott Gazdasági Program célkitűzéseit és az elért eredményeket. A fejleményekről minden 
testületi ülésen számot adnak, ezeknek a beszámolóknak része a költségvetés végrehajtásáról 
szóló tájékoztatók is. 
A jelenlegi költségvetési kiadási és bevételi előirányzat több százmillió forinttal több, mint az 
eredeti. Gazdálkodásuk minősége nem változott, helyzetük nem könnyű, de elképzeléseiket, 
terveiket igyekeznek folyamatosan megvalósítani.  
A sportpálya kialakításával az időjárás miatt megálltak, de amint lehet, folytatják a munkálatokat. 
Sajnos a járdapályázatra nem érkezett válasz, így sem elutasításról, sem jóváhagyásról nincs 
információjuk. 
Az egyik legfontosabb feladat volt a Dózsa u. 70. kialakítása, illetve egyéb munkálatok elvégzése 
az Úttörő utca 4-ben. Folytatják az Úttörő u. 26. rendbetételét, megérkeztek az új varrógépek, a 
telepítés folyik, várhatóan november 2. napján indul a termelés. 
Elkészült az urnahelyek kialakítása a temetőben. 
Pályázatot nyújtottak be a Márki Iskola és a Hivatal, illetve egyéb intézmények energetikai 
korszerűsítésére. A munkálatok jó ütemben haladnak, az iskolai beruházás lassan véget is ér. A 
Hivatalban végzendő tevékenység is folyik, november végén átadják a területet a kivitelezők. 
Fontos feladat a pályázati elképzeléseket folyamatosan felülvizsgálni, hiszen a kiírások állandóan 
változnak és ezeknek meg kell felelni. 
Az útépítéseket nem vehetik le napirendről annak ellenére, hogy belterületekre jelenleg pályázatok 
nem állnak rendelkezésre. Ennek érdekében igyekeznek forrásokat keresni, de végső esetben saját 
költségvetésük terhére fogják megvalósítani az útburkolásokat. 
A szennyvízberuházás IV. ütemére nagyon várnak, egy fővárosi Iroda fogja ezt össze, 
folyamatosan kapcsolatban vannak velük. 
Az iskolák körüli forgalomlassító berendezések kialakítása folyamatban van, közben azonban 
észlelték, hogy erre a célra pályázati forrást lehet igényelni, így várnak a jövő év elejéig, hiszen 
jelentős forrást takaríthatnak meg. 
A szociális tüzelőanyag és egyéb támogatások biztosításával igyekeznek a lakosságnak segíteni, 
mindent megtesznek a foglalkoztatás megszervezésére és tervezhető jövedelem megszerzésére. 
 
Csumpilla Csaba tolmácsolja a Hősök utca lakóinak kérését, amely az elhelyezett járdalapok 
gyomirtására irányul. 
 
Kalcsó Istvánné további hozzászólás nem lévén, megköszöni a részvételt és bezárja a 
közmeghallgatást. 
A továbbiakban a napirendek szerint folytatják a munkát. 
 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 



 
Kalcsó Istvánné rövid tájékoztatást nyújt a két ülés között történt eseményekről és az átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről. 
Orosházán járt DAREH ülésen. Egy hosszú folyamat végére került pont, a 2005-ben létrehozott 
társulás alakítja meg azt a társaságot, amely az érintett településeken elvégzi majd a szilárdhulladék 
kezelését. 
Közfoglalkoztatási kiállítás és vásár volt Békéscsabán. Nagy sikerrel szerepeltek a dolgozók. A z 
eredményes munka elismeréseképpen szerveztek egy Közfoglalkoztatási Napot, ahol szerény 
megvendégelést nyújtottak. 
A megyei önkormányzatnál részt vett egy egyeztetésen, amely a fejlesztési tervekre irányult. 
Egyeztetést folytatott a rendőrkapitányság képviselőivel, de részt vett védelmi bizottsági ülésen is. 
Ez az őszi rendes ülésük volt és a rendkívüli időjárási körülményekre adandó válaszokat 
tekintették át. 
Találkozott Ruck Mártonnal a megyei önkormányzat szakemberével, áttekintették a megyei 
közutak minőségének javítását. 
A mai napon, Békéscsabán egyeztetett a közfoglalkoztatásról, elmondhatták véleményüket. 
Összességben sikeresnek értékelte a programokat, de megfogalmazta a jelentkező problémákat és 
megoldatlan feladatokat is. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, 
melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot 
hozzák: 
 

116/2015. (X.20.) számú határozat 
beszámoló a két ülés között történt eseményekről és tett intézkedésekről, 
valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a két ülés között történt eseményekről 
és tett intézkedésről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló 
beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
3) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné hozzászólás, kérdés nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

117/2015. (IX.02.) számú határozat 
a lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolóról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról szóló 
beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
3) Intézményi tájékoztatók 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka elolvasta a beszámolókat és a tájékoztatót, gratulál a 
munkához, támogatja az egészségmegőrzés érdekében tett erőfeszítéseket és külön kiemeli az 
óvoda munkáját. 



 
Csumpilla Csaba összefoglalja a beszámolókban foglaltakat, kiemeli a Művelődési Ház 
programjait. Az óvodában magas szintű munka folyik, külön dicséretes a szülők bevonásával 
lebonyolított rendezvények megszervezése. 
 
Rubás Jánosné megköszöni az elismerő szavakat és tájékoztatja a testületet az éppen ma véget 
ért ellenőrzés eredményéről és a megállapításokról. 
 
Kalcsó Istvánné alaposan áttanulmányozta az anyagokat. Sajnálja, hogy a román iskola 
tájékoztatója – a megkötött megállapodás ellenére – nem érkezett meg, de ezt vélhetően később 
majd pótolják. 
A Művelődési Ház anyagával kapcsolatban kiemeli, hogy színesebbek lettek a programok és sokat 
javult az egyes rendezvények megszervezése. Nagyon fontos, hogy a kisebbeknek is szerveznek 
programokat, hiszen ezt a generációt is időben meg kell szólítani. 
A teleház elavult gépeivel kapcsolatban egyeztetni kell, eldönteni, hogy fenntartják-e vagy sem ezt 
a szolgáltatást. 
Fontos, hogy az egyes pályázatokhoz szükséges önerőket az intézményeknél is be kell tervezni. 
A Márki Sándor Általános Iskola számos pályázatot nyert a vizsgált időszakban, ennek ellenére 
vannak nehézségek, elsősorban a szülők együtt nem működése és a gyermekhiányzások területén. 
Sajnos a szülők egy része nem érdeklődik a gyermekek előmenetele iránt, ezen pedig változtatni 
kell.  
Az óvoda anyagából kiemeli, hogy nincs szükség az önkormányzati kiegészítésre, a rendelkezésre 
álló forrásokból is magas szintű munkát tudnak végezni. 
A karbantartásokat el tudják végezni, erre a célra biztosítják a szükséges forrást. 
 
Csumpilla Csaba köszönetet fejezi ki a rendezvényeken való intézményi részvétel iránt. 
 
Kalcsó Istvánné ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatokat, 
melyeket a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatokat hozzák: 
 

118/2015. (X.20.) számú határozat 
a Márki Sándor Általános Iskola tájékoztatójáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a Márki Sándor Általános Iskola 
tájékoztatóját elfogadja, köszönetét fejezi ki az elvégzett munkáért, különös 
tekintettel az egyes települési rendezvényeken való részvételért és közreműködésért. 
A képviselő-testület felkéri a jegyzőt az anyag honlapon történő megjelentetésére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
119/2015. (X.20.) számú határozat 
az Önkormányzati Óvoda beszámolójáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete az Önkormányzati Óvoda 
tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja, köszönetét fejezi ki az elvégzett 
munkáért, különös tekintettel az egyes települési rendezvényeken való részvételért és 
közreműködésért. 
A képviselő-testület felkéri a jegyzőt az anyag honlapon történő megjelentetésére. 
Felelős: dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 

 
120/2015. (X.20.) számú határozat 
a Táncsics Mihály Művelődési Ház és Könyvtár beszámolójáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a Táncsics Mihály Művelődési Ház és 
Könyvtár tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja, köszönetét fejezi ki az 



elvégzett munkáért, különös tekintettel az egyes települési rendezvényeken való 
részvételért és közreműködésért. 
A képviselő-testület felkéri a jegyzőt az anyag honlapon történő megjelentetésére. 
Felelős: dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 

 
4) Tájékoztató az orvosi ügyeletről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról. 
 
Kalcsó Istvánné néhány gondolatban tájékoztatást nyújt az anyagban foglaltakról és az ügyeleti 
konstrukcióról. 
Sajnos voltak olyan észrevételek, amelyek alaposak, ezeket igyekeznek orvosolni, és folyamatosan 
jelzik az ügyeletet ellátó szolgáltatónak. 
A legfontosabb szempont a lakosság komfortérzetének növelése és az egészségügyi szolgáltatás 
magas szintű biztosítása. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka kiemeli, hogy több észrevétel érkezett a szolgáltatás 
színvonaláról, amelyek a legtöbb esetben megalapozottak. 
Kéri a lakosságot, hogy a háziorvosi szolgáltatást vegyék elsősorban igénybe és a gyermekeket az 
eleki ügyeletre vigyék be. 
Kéri a lakosságot, észrevételeiket jelezzék, hogy intézkedni tudjanak. 
 
Kalcsó Istvánné úgy véli, egész évben nagyon kevés volt az ügyeletet igénybevevők száma. Úgy 
véli, a lakosok nem terhelik le túlzottan az orvosokat. 
Fontos, hogy az ügyeletre csak akkor kell és lehet menni, ha a háziorvos már nem rendel. Úgy véli 
a lakosság ezen a területen is megfontolt és feleslegesen nem hívja ki és nem is veszi igénybe az 
ügyeleti orvost. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő 
képviselők 6 igen, egy nem szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

121/2015. (X.20.) számú határozat 
az orvosi ügyeletről szóló tájékoztatóról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete az orvosi ügyeletről szóló tájékoztatót 
elfogadja, felkéri a jegyzőt az anyag honlapon történő megjelentetésére. 
Felelős: dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 

 
5) Helyi Esélyegyenlőségi Program elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatja a jelenlévőket az anyag elkészítésének indokairól. Külön kiemeli, 
hogy az egyes pályázatok kiírói folyamatosan vizsgálják a Programban foglaltak teljesülését és 
betartását. 
Kikerültek a célkitűzések közül a már megvalósultak, de egyebekben az anyag teljes körű, 
tartalmaz minden hátrányos helyzetű csoportra rendelkezést. 
Több kifejezést, mint pl, a „mélyszegénység” nem tart helyesnek, úgy véli ilyen család vagy lakos 
nincs a településen, hiszen ezek már a lakással, élelemmel, ruházattal nem rendelkező 
személyeket, családokat jelölne. 



Az anyag tartalmazza ez elvégzendő feladatokat a gyermekek, idősek, fogyatékosok tekintetében, 
részletes áttanulmányozása esetén képet kaphatnak mindazokról a problémákról, amelyek sokszor 
rejtetten jelentkeznek, így csak alaposabb tanulmányozás után kaphatnak reális képet a településen 
élő egyes hátrányos helyzetű csoportokról. 
 
Rákócziné Tripon Emese: Készülnek járási szintű Programok is, amelyeknek része ez az anyag 
is. 
 
Kalcsó Istvánné ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet 
a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

122/2015. (X.20.) számú határozat 
a Helyi Esélyegyenlőségi Programról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete jóváhagyja és alkalmazni rendeli a 
határozat mellékletét képező Helyi Esélyegyenlőségi Programot, felkéri a jegyzőt 
annak honlapon történő megjelentetésére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
         dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal, illetve folyamatos, felülvizsgálatra 2017. június 30. 
 

6) DAREH nyilatkozat megtárgyalása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról. 
 
Kalcsó Istvánné korábban már említette, hogy az anyag tárgyalása pályázatban vállalt 
kötelezettség. A javaslat egy nonprofit gazdasági társaság létrehozására irányul, egységes díjakat 
vezetnek be és a jelenlegi szolgáltatók „alvállalkozóként” szerepnek majd a szervezetben. 
Az új társaság új szolgáltatásokat is be fog vezetni, amelyek a lakosság érdekeit szolgálja. Fontos, 
hogy az eddigi önkormányzati támogatás megszűnik, nem fog több millió forintos befizetési 
kötelezettségük jelentkezni. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka úgy véli, a szelektív gyűjtés egyre fontosabb, ennek bevezetése 
előremutató és támogatandó. 
 
Szelezsán Zsolt emlékeztet, hogy a díj emelkedni fog, de várhatóan több munkahely is 
jelentkezni fog majd. 
 
Kalcsó Istvánné ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet 
a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

123/2015. (X.20.) számú határozat 
DAREH nyilatkozatról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete jóváhagyja és elfogadja a KEOP-
1.1.1/2F/09-11-2012-0007 „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszer 
fejlesztése a Délkelet-alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását 
Célzó Önkormányzati Társulás területén” című projekt vonatkozásában készült és a 
DAREH Önkormányzati Társulás Taggyűlésének 13/2015. (X.08.) TGy. határozata 
szerinti tartalmú, e határozat mellékletét képező Üzemeltetési koncepció és 
díjpolitikát. 
 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete nyilatkozik arról, hogy az Üzemeltetési 
koncepció és díjpolitika alátámasztásához benyújtott, és a részletes 



megvalósíthatósági tanulmányban feltüntetett adatok, információk a valóságnak 
megfelelnek. 
A képviselő-testület nyilatkozza továbbá, hogy a részletes megvalósíthatósági 
tanulmányban bemutatott üzemeltetési koncepciót, díjpolitikát, díjképzést 
részleteiben megismerte, annak betartását a támogatás visszafizetésének terhe mellett 
vállalja a projekt befejezését követő legalább öt évig. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 

 
7) Szociális tüzelőanyag rendelet megalkotása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról. 
 
Kalcsó Istvánné összefoglalja a tervezetben foglaltakat, úgy véli, a barnakőszén beszerzése és 
kiosztása kedvezőbb helyzetet teremt a rászorulók számára. Kiemeli, hogy a kérelmek 
benyújtására nyitva álló határidő jogvesztő, így nagyon fontos betartása. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a rendelettervezetet, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú 
igen szavazattal elfogadnak és a következő rendeletet alkotják: 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
19/2015. (X.22.) számú önkormányzati rendelete 

az egyszeri, szociális alapon  megállapítható tüzelőjuttatásról 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
8) Útépítési ügyek áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról. 
 
Kalcsó Istvánné a közmeghallgatás során már említette az útépítéssel kapcsolatos terveket. A 
sietséget az indokolja, hogy a rendelkezésre álló engedélyes tervek a jövő év elején lejárnak, így 
ezeket meg kellene újítani, amely viszont jelentős költséggel jár. 
Javasolja, készítsék elő a beruházást és indítsák el a közbeszerzési eljárást. Úgy gondolja, ha nem 
fognak neki a munkának, soha nem lesz útépítés, belterületi utakra jelenleg nincs pályázati forrás, 
így saját költségvetésből kell ezt megoldani. El kell indulni és kis lépésekkel, de előre kellene 
haladni. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatokat, melyeket a jelen lévő 
képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatokat hozzák: 

 
124/2015. (X.20.) számú határozat 
útépítési terv engedélyeztetéséről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete elindítja a Kétegyháza, Erkel F. utca 
útépítési tervének engedélyezését. Az ehhez szükséges eljárási díjat költségvetéséből 
biztosítja.  
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester  
Határidő: azonnal 
 
125/2015. (X.20.) számú határozat 
útépítés elindításáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete felhatalmazza Kalcsó Istvánné 
polgármestert, hogy a Kétegyháza, Kossuth utca második és harmadik, valamint a 



Csabai utca - Móra F. utca és Béke utca közé eső szakaszának - útépítési kivitelezési 
munkálatainak mielőbbi megkezdésére, útépítő kivitelezőkkel való egyeztetésre. 
A képviselő-testület felkéri a Pénzügyi és Közbeszerzési Bizottságot a közbeszerzési 
eljárás elindítására. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
            Finna Sándor elnök 
Határidő: azonnal 
 

9) Utcanevek elnevezése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Csumpilla Csaba tájékoztatja a jelenlévőket a Bizottsági ülésen kialakított álláspontról és az 
előkészítő munkálatokról, köszönetet mondva az elvégzett munkáért. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatja a jelenlévőket a jogszabályi háttérről. Korábban elnapolták ezt a 
kérdést, de most lépniük kell. Választottak egy szakmai előkészítő bizottságot, amely megtette 
javaslatát. Ezt a tegnapi együttes ülésen megtárgyalták és véglegesítették az utcaneveket. 
 
Finna Sándor köszönetét fejezi ki a román nemzetiségi önkormányzat kérésének elfogadásáért 
és a javasolt utcanév jóváhagyásáért. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka méltatja Eminescu-t, mint költőt és rendkívül barátságos 
lépésnek értékeli a testület döntését. 
 
Kalcsó Istvánné ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet 
a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

126/2015. (X.20.) számú határozat 
utcanevek változtatásáról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a következő utcaneveket változatja, 
illetve határozza meg: 
 

Jelenlegi elnevezés Új elnevezés 
Úttörő utca Szent Imre utca 
Sallai utca Kastély utca 
Marx utca Rózsa utca 
Vöröshadsereg utca Vörösmarty Mihály utca 
Ságvári utca Hunyadi János utca 
Filimon utca Eminescu utca 
MÁV Telep MÁV lakópark 
Külső MÁV Telep SZECSEV lakópark 

 
A képviselő-testület felkéri a jegyzőt az elnevezések megváltoztatásával kapcsolatos 
ügyintézés elősegítésére és lebonyolítására. 
Felelős: dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 

 
10) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Finna Sándor tájékoztatja a jelenlévőket, hogy lépéseket tettek a UPC felé a román televíziós 
csatorna megszüntetése ügyében. A szolgáltató semmilyen érdemi választ nem adott, így 
megkeresték a román nagykövetet a probléma rendezése érdekében. A nagykövet erre ígéretet tett 
olyannyira, hogy kérték egy román kulturális és sportcsatorna biztosítását is. 



 
Csumpilla Csaba kéri, továbbítsák a rendőrség felé azt az új jelenséget, hogy az elmúlt hetekben 
beszerzett nagy értékű és nagy teljesítményű autókkal többszörösen túllépik a sebességhatárt, 
illetve a járművekben a megengedettnél jóval több utas tartózkodik. 
Kéri, hogy a törmeléket ne a közterületen helyezzék el a lakosok. 
 
Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt az elektronikai eszközök és berendezések 
átvételéről, mely november 7. napján lesz. Fontos, hogy csak az egész berendezéseket veszik át, a 
törötteket nem, ez utóbbiakért fizetni kell majd. 
 
Tarján István kéri, hogy a Dózsa utca kátyúzására emlékeztessék a kivitelezőt. 
 
Szelezsán Zsolt tájékoztatja a jelenlévőket a gazdák által felhordott sár okozta veszélyhelyzetre. 
Úgy véli, erre vonatkozóan felhívást kellene közzé tenni, illetve meg kell keresni a tiltás és a 
szankcionálás lehetőségét. 
 
Kalcsó Istvánné: A gyorshajtásról már küldtek jelzést a rendőrség felé, így ebben várható majd 
intézkedés. 
Sajnos az építési hulladékot nem tudják elhelyezni, mivel szabályosan nem oldható meg. 
Tájékoztatást nyújt az Október 23-i ünnepségről, a programról és mindenkit invitál a részvételre. 
 
Árgyelán György megyei képviselő tájékoztatja a jelenlévőket Békés megye Közgyűlésen 
elhangzott és az úthálózatra vonatkozó egyeztetésről. A megyei önkormányzat folyamatosan 
figyelni fogja a pályázatokat és forrásokat. 
Kifogásolja, hogy az utcanevek kialakításánál nem vették figyelembe szélesebb körben a lakossági 
igényeket. 
 
Kalcsó Istvánné az utcanevekkel kapcsolatban úgy véli, megtettek mindent a lakossági 
vélemények becsatornázása érdekében, ezt a módszert találták hatékonynak. 
Az utakkal kapcsolatos felvetését megköszöni és együttműködést ajánl ebben a kérdésben is. 
 
Végezetül tolmácsolja a román ortodox egyház kérését, mely szerint 40.000.- Ft-ot kérnének 
támogatásként egyházi rendezvény lebonyolítására. 
A kérését a képviselő-testület támogatja és a következő határozatot hozza: 
 

127/2015. (X.20.) számú határozat 
támogatás nyújtásáról egyházi rendezvényhez 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete 40.000.- Ft támogatást nyújt a Román 
Ortodox Egyház részére egyházi rendezvény lebonyolításához. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert az elszámolási kötelezettséget is 
tartalmazó megállapodás aláírására. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester  
Határidő: azonnal 

 
 
Kalcsó Istvánné - további hozzászólás nem lévén - megköszöni a munkát és zárt ülést rendel el. 
 

Kalcsó Istvánné      dr. Medgyaszai László 
polgármester        jegyző 

 
Csumpilla Csaba 

képviselő 
 


